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Protokół Nr LXX/22 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 10 sierpnia 2022 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 15 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 920 

Sesję zakończono o godz. 1125 

 

 

Ad. 1 

Kolejne siedemdziesiąte posiedzenie Rady Gminy otworzył Pan Sławomir Stępnik – 

Przewodniczący Rady Gminy, który powitał wszystkich uczestników spotkania. Następnie po 

odczytaniu informacji związanej z obowiązkiem transmisji obrad oraz po dokonaniu 

sprawdzenia obecności stwierdził prawomocność obrad. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad, który 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie LXX Sesji Rady Gminy Widawa i stwierdzenie prawomocności obrad oraz 

prawidłowości zwołania sesji. 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3. Zgłaszanie uwag do protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2022 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do wystąpienia z wnioskami o przyznanie 

pomocy na operacje typu „Budowa lub modernizacja dróg lokalnych” w ramach 

poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszeniem lub rozbudową 

wszystkich rodzajów małej architektury, w tym inwestycji w energię odnawialną 

i oszczędzanie energii” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-

2020. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz wyznaczenia terminu płatności dla 

inkasentów podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

dla pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 
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zawodowych zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Widawa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Widawa”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości, położonej w miejscowości Wola Kleszczowa, obręb Wola Kleszczowa, 

gm. Widawa, stanowiącej własność Gminy Widawa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej 

w obrębie Chrząstawa, gm. Widawa, stanowiącej własność Gminy Widawa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej 

Rady Gminy. 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 3 

Realizując porządek obrad Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do przedłożonego 

protokołu z ostatniego posiedzenia. 

Do protokołu nie zgłoszono uwag. 

 

Ad. 4 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Michała 

Włodarczyka – Wójta Gminy w celu omówienia przedłożonego w tym miejscu projektu 

uchwały wraz z autopoprawką, która została wprowadzona do tego aktu. 

Odnosząc się do powyższej prośby Wójt Gminy wyjaśnił zebranym to, iż uchwała 

zmieniająca budżet gminy jest owocem pewnych ruchów dotyczących przyznanych środków 

finansowych. W pierwszej kolejności odnosząc się do Programu Polski Ład przypomniał, iż 

pozyskano dwa dofinansowania, między innymi na przebudowę dróg w miejscowości Ligota 

w kwocie ponad 1,3 miliona złotych. W tym miejscu poinformował zebranych o tym, iż od 

1 sierpnia bieżącego roku Pani Dorota Kaczmarek objęła funkcję Kierownika Referatu 

Inwestycji, Środowiska i Spraw Komunalnych. Następnie wracając do tematu inwestycji 

wyjaśnił, iż kolejnym zadaniem, na którego realizację otrzymano również wsparcie 

finansowe, to budowa i przebudowa oświetlenia ulicznego w miejscowościach: Ligota, Górki 

Grabińskie, Podgórze i Widawa. Nadmienił również o tym, iż na obecną chwilę przystąpiono 

do etapu ogłaszania przetargów, gdyż jest ich bardzo dużo z uwagi na to, że dość sporo 

dofinansowań wpłynęło w ostatnim czasie. Dodał, iż obecnie procedowana jest dokumentacja 

dotycząca przebudowy dróg w miejscowościach Świerczów i Chrusty. Przy okazji zaznaczył 

to, że nastąpił bardzo duży wzrost cen, zwłaszcza masy asfaltowej. W toku dalszego 

wystąpienia Pan Wójt poinformował zebranych o tym, iż na przebudowę drogi 

w miejscowości Świerczów wpłynęła jedna oferta, której kwota była wyższa o 1,2 miliona 
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złotych niż pierwotnie zaplanowana w związku, z czym przetarg został unieważniony 

i ogłoszony ponownie, a jego otwarcie nastąpi niebawem. Następnie zaznaczył, iż kolejne 

postępowanie będzie dotyczyło przebudowy dróg w Ligocie dlatego też konieczne było 

wprowadzenie autopoprawki do przedłożonego wcześniej projektu uchwały z uwagi na 

dofinansowanie, które należało ująć niezwłocznie w planie finansowym. Ponadto pokrótce 

przedstawił kwestie dotyczące realizacji wspomnianego zadania. Kontynuując swą 

wypowiedź Wójt Gminy odniósł się do kolejnej zmiany, jaką należało wprowadzić do 

budżetu gminy i która dotyczyła inwestycji polegającej na przebudowie drogi na odcinku Las 

Zawadzki-Chociw, której realizacja już się zakończyła. Wyjaśnił mianowicie to, iż od 

momentu rozstrzygnięcia procedury przetargowej do końca budowy tej drogi ceny materiałów 

wzrosły tak drastycznie, że zgodnie z przepisami prawa firma ma możliwość ubiegania się 

o zwrot dodatkowych wydatków, które wyceniła na kwotę 370 tysięcy złotych. W związku 

z powyższym zaznaczył, iż po przeprowadzeniu postępowania sądowego w powyższej 

kwestii dodatkową sumę w wysokości 200 tysięcy brutto należało wygospodarować 

w budżecie gminy, aby pokryć dodatkowe koszty omawianego zadania plus jeszcze 

500 złotych na zakup tablic informacyjnych. 

(W tym miejscu nastąpiła niewielka przerwa techniczna w obradach.) 

Po wznowieniu obrad głos ponownie zabrał Wójt Gminy, który wracając do omawiania zadań 

inwestycyjnych raz jeszcze zaznaczył, iż prace, które są realizowane w ramach zamówień 

publicznych wychodzą dużo drożej niż wcześniej zakładano i praktycznie do każdego zadania 

należy dokładać jakieś środki finansowe. Następnie raz jeszcze wspomniał o kwocie 

200 tysięcy złotych, jakie należy zabezpieczyć na omawiane wcześniej zadanie i sumie 

500 złotych na zakup znaków informacyjnych, które umieszczone zostały przy nowo 

wybudowanej drodze Chociw-Las Zawadki. W toku dalszego wystąpienia wyjaśnił kwestię 

dotyczącą odcinka drogi należącego do Polskich Kolei Państwowych, którego gmina 

w ramach realizowanego zadania nie mogła przebudować. Kolejnym zadaniem 

inwestycyjnym, które omówił Wójt Gminy dotyczyło przebudowy dróg w miejscowości 

Dąbrowa Widawska. Przedstawił mianowicie kwotę zaplanowaną na to zadanie oraz wynik 

przetargu w rezultacie, którego należy dopełnić prawie 200 tysięcy złotych do jego realizacji, 

gdyż o taką właśnie kwotę niższe były koszty szacunkowe. Kontynuując swe wystąpienie Pan 

Wójt odniósł się jeszcze do inwestycji, która będzie dofinansowana z Programu Polski Ład 

w ramach działań na terenach po PGR-owskich, a mianowicie budowy i przebudowy 

oświetlenia ulicznego. Wyjaśnił mianowicie to, że przetarg na to zadanie zostanie rozpisany 

w miesiącu wrześniu. W dalszej kolejności poinformował zebranych o tym, że Dyrektor 

Niepublicznej Szkoły w Restarzewie złożyła wniosek z prośbą o przedłużenie umowy 

użyczenia budynku szkoły wraz z działką, gdyż obecnie umowa obowiązuje do 2025 roku 

natomiast warunki dofinansowania, o które wystąpiono wskazują minimalny okres do 

2028 roku. Wyjaśnił tutaj mianowicie to, iż zgodnie z zapisami ustawowymi decyzję 

o użyczeniu na okres powyżej trzech lat podejmuje rada w drodze uchwały natomiast termin 

na złożenie dokumentów władze wspomnianej szkoły mają do 20 sierpnia w związku, z czym 

prawdopodobnie konieczne będzie zwołanie niebawem sesji w trybie nadzwyczajnym. Dodał, 

iż przy okazji będzie można również wprowadzić do budżetu gminy kwotę w wysokości 
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2 milionów złotych na dofinansowanie budowy wspomnianego oświetlenia ulicznego. 

Następnie odnosząc się do kolejnego projektu uchwały Wójt Gminy poinformował zebranych 

o tym, iż Urząd Marszałkowski Województwa Łódzkiego ogłosił w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich nabór wniosków na przebudowę dróg. Dodał, iż przedłożony 

akt nie wymaga wpisywania nazwy zadania, niemniej jednak zakłada się, iż w ramach 

uzyskanego dofinansowania będzie przebudowana droga w miejscowości Zabłocie. W toku 

dalszego wystąpienia pokrótce przedstawił plany związane ze wspomnianą inwestycją. 

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego 

treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LXX/387/22 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2022 r. została przyjęta 15 

głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXX/387/22 w sprawie zmiany w budżecie 

Gminy Widawa na 2022 r. stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Ad. 5 

W związku z tym, iż projekt uchwały przedłożony w tym punkcie został już omówiony, a nikt 

z obecnych radnych nie zgłosił żadnych uwag Przewodniczący Rady odczytał jego treść, 

a następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr LXX/388/22 w sprawie 

upoważnienia do wystąpienia z wnioskami o przyznanie pomocy na operacje typu „Budowa 

lub modernizacja dróg lokalnych” w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych 

z tworzeniem, ulepszeniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej architektury, w tym 

inwestycji w energię odnawialną i oszczędzanie energii” objętego Programem Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie 

przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXX/388/22 w sprawie upoważnienia do 

wystąpienia z wnioskami o przyznanie pomocy na operacje typu „Budowa lub modernizacja 

dróg lokalnych” w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, 

ulepszeniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej architektury, w tym inwestycji 

w energię odnawialną i oszczędzanie energii” objętego Programem Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Ad. 6 

Realizując dalszą część obrad Przewodniczący Rady przypomniał zebranym o tym, iż 

wpłynął wniosek od Pani Prezes Stowarzyszenia Sołtysów dotyczący podniesienia kwoty 

ryczałtu, jaki sołtysi otrzymuj między innymi za zbiórkę podatku od mieszkańców. Następnie 

wyjaśnił, iż w drodze negocjacji kwota ustalona została na poziomie 400 złotych.  

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do przedłożonego w tym 

punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 
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Nr LXX/389/22 zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia inkasentów 

i wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz wyznaczenia terminu płatności dla inkasentów 

podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości została przyjęta 15 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXX/389/22 zmieniającej uchwałę w sprawie 

zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od osób fizycznych 

w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz 

wyznaczenia terminu płatności dla inkasentów podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Ad. 7 

Do omówienia kolejnego projektu uchwały poproszona została Pani Edyta Bulniak-Bąk – 

Kierownik Referatu Oświaty. 

Na wstępie swej wypowiedzi Pani Kierownik nadmieniła o tym, iż potrzeba podjęcia 

przedmiotowej uchwały wynika ze zmian w organizacji pomocy psychologiczno-

pedagogicznej w szkołach i przedszkolach. Wyjaśniła mianowicie to, iż znowelizowana 

ustawa – Karta Nauczyciela zobowiązuje organ prowadzący do określenia w drodze uchwały 

tygodniowego obowiązku wymiaru godzin pracy dla odpowiednich specjalistów, których 

następnie wymieniła. Dodała jeszcze to, że wspomniane regulacje będą obowiązywały od 

1 września na rok szkolny 2022/2023, natomiast przedmiotowy aktu uzyskał już wstępnie 

pozytywną opinię Związków Zawodowych. 

W tym miejscu Wójt Gminy zapytał o to, czy gmina w związku z wprowadzeniem 

dodatkowych zajęć będzie ponosiła jakieś dodatkowe koszty. 

W odpowiedzi na powyższe Pani E. Bulniak-Bąk wyjaśniła, że nie przewidziano 

dodatkowych kosztów, a jeżeli takowe by wystąpiły, to będą pokryte z Systemu Informacji 

Oświatowej. 

W dalszej kolejności ze względu na brak dodatkowych pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego 

treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LXX/390/22 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla 

pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 

zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Widawa została 

przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXX/390/22 w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin dla pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Widawa stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
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Ad. 8 

Kolejny projekt uchwały przedstawiła Pani Anna Nitecka-Blaźlak – pracownik Referatu do 

spraw opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Wyjaśniła mianowicie to, że zapisy 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach obligują radę gminy do określenia 

w formie uchwały górnych stawek opłat za usługi odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani 

do ponoszenia opłat na rzecz gminy. Dodała również to, że wspomniane stawki obowiązują 

w wyższej kwocie dla tych, którzy nie segregują odpadów. Ponadto nadmieniła o tym, że 

gmina ma prawo kontrolować osoby, które do wywożenia nieczystości ciekłych nie korzystają 

z usług Gminnego Zakładu Usług Komunalnych oraz czy w ogóle zawarły umowę w tym 

zakresie z jakimś innym przedsiębiorstwem i czy ponoszą opłaty z tego tytułu. Na 

zakończenie swej wypowiedzi Pani A. Nitecka-Blaźlak raz jeszcze podkreśliła to, że podjęcie 

przedmiotowej uchwały jest wykonaniem obowiązku nałożonego na gminę i właścicieli 

nieruchomości przez ustawodawcę.  

Następnie z uwagi na brak jakichkolwiek pytań do przedłożonego aktu Przewodniczący Rady 

odczytał jego treść. 

W dalszej kolejności zarządził głosowanie w wyniku, którego Uchwała Nr LXX/391/22 

w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich 

radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXX/391/22 w sprawie określenia górnych 

stawek opłat za usługi odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Ad. 9 

Uzasadnienie do kolejnego projektu uchwały przedstawiła Pani Magdalena Olczak – 

Kierownik Gminnego Zakładu Usług Komunalnych. Poinformowała ona mianowicie 

zebranych o tym, iż nadzór prawny Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi 

zakwestionował zapis paragrafu 20 podjętego na wcześniejszej sesji Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków, a konkretnie ustępu 5, który należy wykreślić. W związku 

z powyższym Pani Kierownik oznajmiła, iż przedłożony projekt uchwały niweluje 

zakwestionowany przepis.  

Następnie z uwagi na brak jakichkolwiek pytań do przedmiotowego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a następnie zarządził głosowanie nad jego 

podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, 

iż Uchwała Nr LXX/392/22 zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Widawa” została przyjęta 

15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 
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(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXX/392/22 zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Widawa” stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Ad. 10 

D omówienia dwóch kolejnych projektów uchwał poproszona została Pani Dorota Kaczmarek 

– Kierownik Referatu Inwestycji, Środowiska i Spraw Komunalnych.  

Odnosząc się do pierwszego ze wspomnianych aktów Pani Kierownik wyjaśniła zebranym to, 

iż przedmiotowa nieruchomość została wystawiona na sprzedaż w formie przetargu 

nieograniczonego z uwagi na to, iż jest ona usytuowana pomiędzy budynkami a dodatkowo 

szerokość tej działki jest niewielka wobec, czego nie ma możliwości odrębnego jej 

zagospodarowania. 

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie aktu Przewodniczący Rady Gminy odczytał jego treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LXX/393/22 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości, położonej w miejscowości Wola Kleszczowa, obręb Wola Kleszczowa, gm. 

Widawa, stanowiącej własność Gminy Widawa została przyjęta 15 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXX/393/22 w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości, położonej w miejscowości Wola 

Kleszczowa, obręb Wola Kleszczowa, gm. Widawa, stanowiącej własność Gminy Widawa 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Ad. 11 

W tym miejscu Pani D. Kaczmarek przedstawiła powierzchnię oraz lokalizacje kolejnej 

działki, która również przeznaczona została na sprzedaż na wniosek osoby zainteresowanej jej 

wykupem. Następnie wyjaśniła, iż w tym przypadku nieruchomość może być 

zagospodarowana w dowolny sposób toteż zaproponowano jej zbycie w formie przetargu 

nieograniczonego. 

W dalszej kolejności z uwagi na to, że nie zgłoszono żadnych pytań do omówionego projektu 

uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a następnie zarządził głosowanie nad jego 

podjęciem.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr LXX/394/22 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości położonej w obrębie Chrząstawa, gm. Widawa, stanowiącej 

własność Gminy Widawa została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez 

wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXX/394/22 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości położonej w obrębie Chrząstawa, gm. Widawa, stanowiącej własność 

Gminy Widawa stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
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Ad. 12 

Do kolejnego projektu uchwały odniósł się Przewodniczący Rady Gminy. Wyjaśnił 

mianowicie to, iż do Rady Gminy wpłynęła petycja, która następnie została rozpatrzona przez 

Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Dodał, iż do tej pory nie było zainteresowania, a co za 

tym idzie również potrzeby utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. Ponadto zaznaczył to, iż 

dotychczas nie planowano nawet nigdy w budżecie środków finansowych na taki cel, 

niemniej jednak jeżeli tylko byłby ktoś zainteresowany tego typu działalnością, to będzie 

można powrócić do tego tematu i torozważyć. W związku z powyższym podkreślił to, że 

petycja zostaje oddalona, gdyż na obecną chwilę jest ona bezzasadna. 

W tym miejscu radny Marek Olejniczak zwrócił się z zapytaniem o to kto złożył tą petycję. 

W odpowiedzi na powyższe Przewodniczący Rady wyjaśnił, i z tego typu postulat został 

rozesłany prawdopodobnie do większości samorządów. Ponadto zaznaczył to, że 

Młodzieżowe Rady funkcjonują raczej w miastach, a nie w takich gminach, jak chociażby 

Widawa. 

W powyższym temacie zabrał jeszcze głos  radny Jan Krata, który zapytał o to na jakich 

zasadach funkcjonują takie Młodzieżowe Rady Gmin. 

Odpowiadając na to pytanie Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż podobnie, jak rady gmin, 

które działają na podstawie statutu. Dodał, iż na obecną chwilę nie jest w stanie powiedzieć 

tego, jakie Młodzieżowa Rada Gminy miałaby prawa, czy też obowiązki, gdyż przed jej 

utworzeniem należałoby najpierw opracować takie reguły. 

Następnie z uwagi na brak dalszych pytań do przedmiotowego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a następnie zarządził głosowanie nad jego 

podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, 

iż Uchwała Nr LXX/395/22 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia 

Młodzieżowej Rady Gminy została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez 

wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LXX/395/22 w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Ad. 13 

W punkcie dotyczącym wolnych wniosków głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował 

zebranych o tym, iż udało się pozyskać dwie nieruchomości, które są bardzo ważne dla 

lokalnej społeczności. Wyjaśnił mianowicie, iż pierwsza z nich, to budynek wraz z działką 

w miejscowości Józefów Widawski, która przed laty stanowiła własność Kółka Rolniczego, 

a następnie przeszła na własność Skarbu Państwa. Ponadto zaznaczył iż po długotrwałej 

procedurze udało się przejąć tą nieruchomość, której wartość szacowana jest na około 

200 tysięcy złotych. W toku dalszej wypowiedzi Wójt Gminy pokrótce przedstawił kwestię 

związaną z procedurą przejęcia wspomnianego majątku. Następnie oznajmił, iż kolejną 

nieruchomością, którą w tym samym czasie udało się przejąć to, działka wraz z budynkiem 

w miejscowości Grabówie, która zostanie oczyszczona i zagospodarowana na potrzeby 

mieszkańców tego sołectwa. W związku z powyższym wyraził swe zadowolenie z tego, iż 
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udaje się powiększać majątek gminy. Kontynuując swe wystąpienie Pan Wójt poinformowała 

następnie zebranych o tym, iż udało się pozyskać dofinansowanie w wysokości 100 tysięcy 

złotych na przebudowę budynku wiejskiego w miejscowości Zborów. Dodał, iż całkowity 

koszt tego zadania będzie opiewał na około 150 tysięcy złotych w związku, z czym trzeba 

będzie zabezpieczyć w budżecie kwotę na wkład własny. W dalszej kolejności nadmienił 

o tym, iż podpisane zostały umowy na tak zwane „granty sołeckie”. Następnie przyznał, iż 

złożonych było więcej wniosków jednakże na obecną chwilę skorzysta 6 sołectw natomiast 

kolejne będą mogły ubiegać się o to wsparcie finansowe w następnym roku. Kolejna dobra 

informacja, o której wspomniał Wójt Gminy dotyczyła inwestycji związanej z budową paneli 

fotowoltaicznych dla 130 gospodarstw na terenie naszej gminy. Wyjaśnił mianowicie to, iż po 

dość długim wyczekiwaniu udało się pozyskać wsparcie finansowe w wysokości 3,5 miliona 

złotych na ten cel. Dodatkowo przedstawił szczegóły związane z procedurą, jaką należało 

dopełnić, aby w końcu doszło do realizacji tego zadania. Następnie omówił kwestię 

finansowania oraz zakupu samochodu średniego dla straży pożarnej w Widawie. W dalszej 

kolejności przekazał jeszcze informację dotyczącą dodatku węglowego oraz udzielił 

odpowiedzi na pytania dotyczące możliwości składania i weryfikacji wniosków. Na 

zakończenie swego wystąpienia Wójt Gminy zaprosił wszystkich zebranych na Dożynki 

Gminne, które odbędą się 21 sierpnia bieżącego roku. 

Następnie głos zabrała radna Ewa Kaczmarek, która zapytała o to, kiedy zostanie wyłoniona 

firma, która przeprowadzi budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Odpowiedzi na powyższe pytanie udzielił Wójt Gminy, który poinformował w pierwszej 

kolejności o tym, iż udało się pozyskać dofinansowanie na wspomniany cel. Dodatkowo 

nadmienił jeszcze o tym, że złożony wniosek uzyskał bardzo dobrą punktację i uplasował się 

na 5 miejscu spośród 100 złożonych przez inne samorządy. W toku dalszej wypowiedzi 

omówił szczegółowo procedurę dotyczącą weryfikacji wszystkich dokumentów zaznaczając 

jednocześnie to, że z uwagi na dość dużą liczbę beneficjentów proces ten będzie trwał do 

końca tego roku natomiast przetarg będzie ogłoszony najprawdopodobniej na początku 

kolejnego roku. Następnie wyraził swe zadowolenie z tego, iż udało się pozyskać wsparcie 

finansowe na rzecz indywidulnych gospodarstw. Ponadto pokrótce raz jeszcze odniósł się do 

tych dwóch przedsięwzięć, a mianowicie budowy instalacji fotowoltaicznych oraz 

przydomowych oczyszczalni ścieków. W dalszej kolejności Pan Wójt odnosząc się do 

wzrostu cen energii, czy też paliwa, a także kosztów pracy zaznaczył to, że również ceny 

wywozu nieczystości ciekłych będą się zwiększały, jak również dający się odczuć wzrost cen 

węgla sprawi, że koszty energii w dalszym ciągu będą rosły. W związku z powyższym raz 

jeszcze podkreślił to, jak bardzo ważna dla społeczeństwa jest realizacja tych wspomnianych 

inwestycji. Dodatkowo przypomniał jeszcze zebranym o przedsięwzięciach dotyczących 

wyposażenia sześciu budynków użyteczności publicznej w panele fotowoltaiczne oraz 

planowanej budowie oraz przebudowie oświetlenia ulicznego, czy też działań zmierzających 

do budowy fermy fotowoltaicznej, które to w przyszłości przyniosą dużo korzyści 

i oszczędności dla naszej gminy. W toku dalszej wypowiedzi Wójt Gminy zapoznał jeszcze 

zebranych ze szczegółami przeprowadzonego przetargu na dowóz dzieci do szkół. Ponadto 

dodał, iż niebawem będzie procedowany zakup oleju opałowego oraz energii elektrycznej. 
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Następnie szerzej omówił temat związany z odbiorem odpadów komunalnych. Na 

zakończenie podkreślił to, że po tych wszystkich wzrostach cen i innego rodzaju podwyżkach 

ciężko będzie zaplanować przyszłoroczny budżet, a w szczególności środków na wkład 

własny, niemniej jednak do tej pory praktycznie każda inwestycja realizowana była przy 

udziale większym, bądź mniejszym środków zewnętrznych. 

 

Ad. 14 

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy podziękował za 

udział w obradach i zamknął siedemdziesiąte posiedzenie Rady Gminy Widawa. 

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta    Sławomir Stępnik 


